
Zestig jaar faciliteiten in Wemmel
Of hoe een tijdelijke maatregel al jarenlang misbruikt wordt

Op 11 en 12 juli 1963 keurde de Kamer de taalwetten rond het taalgebruik in het 
onderwijs en in bestuurszaken goed. Onder andere in Wemmel gelden sinds-
dien bijzondere regels (faciliteiten) waardoor Franstalige inwoners in bepaalde 
gevallen met de overheid in het Frans kunnen communiceren. Maar die tijdelijke 
maatregel wordt ondertussen al jarenlang misbruikt.

Aanpassingsperiode om integratie 
te bevorderen
De taalfaciliteiten werden ingevoerd als 
maatregelen om de integratie te bevor-
deren. Dus als tijdelijke maatregel opdat 
de taalminderheid een aanpassings-
periode kon doorlopen. Eens die periode 
achter de rug, zouden de faciliteiten 
afgeschaft worden. Althans dat dachten 
de Vlamingen. Maar tijdelijk betekent 
voor de Franstaligen blijkbaar eeuwig-
durend.

Faciliteiten: geen tweetaligheid
De faciliteiten vormen geen uitzon-
dering op de principiële eentaligheid 
van het Nederlandse taalgebied. Er is 
geen sprake van tweetaligheid, gezien 
die gemeenten behoren tot het eentalig 
Nederlandse taalgebied. 

Faciliteiten: niet voor bestuurders
Bovendien gelden de taalfaciliteiten 
enkel voor de inwoners en niet voor de 

bestuurders. De Vlaamse faciliteiten-
gemeenten mogen uitsluitend in het 
Nederlands bestuurd worden. De zittingen 
van de gemeenteraad, het schepencollege 
en OCMW-raad verlopen daarom in het 
Nederlands. 

Faciliteiten: enkel voor de faciliteiten-
gemeenten
De taalfaciliteiten gelden voor Franstalige 
inwoners van Wemmel en niet voor 
anderstalige inwoners uit de ons 
omringende gemeenten. Daarom mogen 
bijvoorbeeld Franstalige kinderen uit 
een naburige gemeente niet ingeschreven 
worden in de Wemmelse Franstalige 
basisschool. Maar ... in Vlaanderen worden 
de wetten gerespecteerd en in Wallonië 
zegt men al wel eens foert. Zo worden de 
Franstalige scholen sterk gesubsidieerd 
door de Vlaamse overheid en weigert de 
Franse Gemeenschap de school in Komen 
te erkennen, zodat ook daar Vlaanderen de 
subsidiëring op zich neemt.

Beste Wemmelaar

De Wemmelse N-VA-afdeling houdt u 
via haar huis-aan-huisblad regelma-
tig op de hoogte over interessante 
onderwerpen die betrekking hebben 
op onze gemeente. In dit exemplaar 
geven we u een stukje geschiedenis 
mee. De geschiedenis van Wemmel 
is voor velen een ongemakkelijke 
geschiedenis, maar het is een 
geschiedenis die de werking van 
onze gemeente bepaalt.

Verder hebben we het over zestig 
jaar faciliteiten in Wemmel. Die 
verjaardag is geen reden tot feesten, 
maar wel het vermelden waard. Al 
was het maar om een aantal scheef-
gegroeide interpretaties over de 
faciliteiten te verduidelijken. Het 
statuut van faciliteitengemeente kost 
ons handenvol geld en maakt een 
fusie zo goed als onmogelijk. Moest 
een buurgemeente al zin hebben om 
te fuseren ... Jammer, want dergelijke 
schaalvergroting zou een positieve 
impact op de fi nanciën hebben.

Gelukkig kunnen onze verkozenen 
– samen met onze LBWemmel-man-
datarissen en de mandatarissen van 
WemmelPlus! – op een positieve 
manier een beleid uitstippelen dat al 
onze inwoners ten goede komt.

Veel leesplezier!

Marc Joseph
Voorzitter
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Onze raadsleden actief

Buurtpreventie via WhatsApp in Wemmel
Wemmel heeft  een WhatsAppgroep Buurtpreventie. De bedoeling daarvan is dat inwoners een oogje in het zeil houden en bij 
mogelijk onraad de buren en de politie alarmeren. Daartoe werd Wemmel opgedeeld in zeven zones. Bij de aanmelding bij de 
groep verklaart de deelnemer akkoord te gaan met een afsprakencharter.

Wanneer gebruiken?
Aan de deelnemers wordt gevraagd om 
een berichtje in de groep te posten:

    wanneer er een direct gevaar is voor 
omgeving, personen of eigendom;

    bij vernieling van eigendommen van 
de gemeente en/of bewoners;

    bij agressief gedrag of geweld;
    van zodra die iets verdachts ziet of 

hoort, zoals vermoedens van inbraak, 
diefstal, oplichting, vernieling, straat-
roof, bedreiging of mishandeling.

In welke taal?
Vermits veiligheid en preventie taken 
van de overheid (gemeente en politie) 
zijn die door het project overgedragen 
worden aan anderen (burgers), is ook in 
de WhatsAppgroep de taalwetgeving van 
toepassing. In Wemmel moet dus het 
Nederlands en het Frans gebruikt worden, 
met voorrang aan het Nederlands.

Taalinbreuken
Zoals verwacht zijn er zones die het niet 
zo nauw nemen met de taalwetgeving. Zo 
weten we dat in de zone Kerkhof niet alles 
volgens de regels verloopt. Dat de burgers 
in de groep in hun eigen taal schrijven, dat 
is geen probleem. Maar dat de coördinator 
de groep enkel in het Frans bekendmaakt 
en enkel het Franstalige logo gebruikt, 
dat is niet aanvaardbaar. Onze raadsleden 
hebben dat al tweemaal aangekaart in de 
gemeenteraad.

Gedragsregels
In de groep moeten bepaalde gedrags-
regels nageleefd worden. Een coördinator 
moet daarop toezien en tussenkomen 

wanneer dat nodig is. In de groep 
ontstaan soms discussies die niets met 
(on)veiligheid te maken hebben. Omdat 
dat niet de bedoeling is, moet de coördi-
nator in dergelijke omstandigheden 
ingrijpen. Maar daar wringt het schoentje. 
Discussies over de straatverlichting die 
om 23 uur gedoofd wordt, een weg-
gelopen hond, een valies die ergens in een 
berm ligt ... De betreffende coördinator 
laat iedereen maar begaan. Hij plaatst ook 
zelf Franstalige berichten over mobiliteit. 
Wanneer iemand vraagt om de berichten 
ook in het Nederlands te posten, dan 
beginnen de communautaire discussies 
en wordt het Engels als gezamenlijke taal 
voorgesteld. Dat kan niet de bedoeling 
zijn!

N-VA-congres
Op 12, 13 en 14 mei organiseert de N-VA in Antwerpen haar ledencongres. Tijdens dat congres 
zet de N-VA de politieke lijnen voor de volgende jaren uit. Anders dan andere partijen die 
eenzijdig beslissingen nemen, trekt de N-VA het democratische debat open naar ieder lid.  

Alle leden ontvingen de congresteksten en mochten amendementen indienen. N-VA Wemmel 
hield in maart een ledenvergadering en elk lid kon stemmen over de ingediende amendementen. 
Dat was een boeiende oefening in partijdemocratie. 

Wilt u aansluiten bij een WhatsAppgroep buurtpreventie? Of u wenst meer info? 

Kijk dan eens op: wemmel.be/nl/buurtpreventie-via-whatsapp.

Met 100 ideeën en 10 ambities is er maar 1 keuze die garant staat voor 
een welvarend Vlaanderen voor alle Vlamingen. De keuze voor de N-VA.

    In het verleden vroeg de N-VA-fractie meer controles op sluikstorten. Onlangs vroeg Monique Froment (N-VA, LB Wemmel) 
tijdens de gemeenteraad of de sluikstortcamera’s werken. “Zeer zeker”, antwoordde de burgemeester. “Ik denk dat wij de laatste 
drie maanden een zestigtal boetes hebben uitgeschreven. Van vijftien sluikstorters kon de identiteit niet achterhaald worden. 
De andere sluikstorters mogen een boete verwachten.” 

    Gemeenteraadslid Monique Froment vroeg of er kan opgetreden worden tegen bestelwagens die eerst in de Neerhoflaan en nu 
ook in de Nerviërslaan voor een enorme parkeeroverlast zorgen. De burgemeester antwoordde dat er gewerkt wordt aan een 
parkeerbeleidsplan om die problematiek aan te pakken. Er worden vijf tot zes parkeerboetes per dag uitgeschreven.

    Wij berichtten eerder al over het sluipverkeer dat via Obberg en de velden naar Relegem of Zellik rijdt. Onze raadsleden vroegen 
om op het einde van Obberg een tractorsluis te plaatsen. Op het college van burgemeester en schepenen van 19 januari werd de 
tijdelijke politieverordening goedgekeurd, die geldt van 1 februari tot 30 september, om als proefproject een tractorsluis te plaatsen.
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Nieuw mobiliteitsplan
Eind december werd het mobiliteitsplan goedgekeurd. Dat 
bevat enkele belangrijke maatregelen om de verkeersveilig-
heid én de leefbaarheid te verhogen: de herinrichting van 
straten, voorzieningen voor fietsers en voetgangers ... In 
februari konden de inwoners de plannen inkijken en vragen 
stellen. 

Meer gedetailleerde informatie vindt u 
op de website van de gemeente.

Dringende medische hulp  
in het weekend
Sedert 1 januari kunnen patiënten uit Wemmel in het weekend 
voor dringende medische hulp terecht bij de Huisartsenwacht-
post Noord-West-Brabant in Merchtem. Die wachtpost werd 
vijf jaar geleden opgericht door de artsen van Asse, Grimbergen, 
Meise, Merchtem, Opwijk en de Saviowijk in Dilbeek. Op 1 
januari traden ook de artsen van Wemmel toe. 

U vindt de wachtpost in de Maurits Sacréstraat 23 in Merchtem.

Nieuwe samenstelling  
overlegcomité OCMW  

en gemeenteraad
Op de OCMW- en gemeenteraad van maart werd het 
ontslag voorgelegd van de raadsleden van het overleg-
comité. Om tot een vlottere samenwerking te komen en 
korter op de bal te spelen vroeg het managementteam om 
dat comité opnieuw samen te stellen. In de toekomst zal 
het bestaan uit leden van het schepencollege en het vast 
bureau van het OCMW.

Het overlegcomité tussen het OCMW en de gemeente werd 
oorspronkelijk opgericht om overleg tussen OCMW en 
gemeente te organiseren. Dat was nodig omdat in de 
faciliteitengemeenten in 2018 de gemeente en het OCMW 
niet geïntegreerd werden. In alle andere gemeenten in 
Vlaanderen was dat wel het geval.

Het comité bestaat uit OCMW- en gemeenteraadsleden 
van meerderheid en oppositie en komt op regelmatige basis 
– minimaal 4 maal per jaar – samen om onderwerpen of 
beslissingen die het OCMW en de gemeente aanbelangen 
te bespreken en te bekrachtigen. In de toekomst zal het 
comité bestaan uit leden van het schepencollege en het vast 
bureau van OCMW. De N-VA hoopt dat de herschikking 
daadwerkelijk een betere besluitvorming zal bevorderen.

Optimalisering haltes  
De Lijn
De lijn maakte een 
analyse van de hal-
tes in Wemmel. Bij 
die analyse werd 
rekening gehouden 
met de omgeving, 
de afstand tot 
de vorige en de 
volgende halte, het 
aantal passagiers 
of opstappers, de veiligheid en de afstand tot de woningen. 
De resultaten van die analyse werden gebruikt om een 
optimalisatie door te voeren. In Wemmel waren er 
oorspronkelijk 52 haltes. Daarvan werden er 34 
behouden, 4 samengevoegd, 2 verplaatst en 7 geschrapt.

N-VA-ministers investeren 
in Wemmel

Investeren in onderwijs
Minister van Onderwijs Ben Weyts investeert 14.352 euro 
in Vrije Basisschool - Mater Dei in Wemmel. Dat geld 
gaat concreet naar de renovatie van de turnzaal en het 
opvanglokaal en naar omgevingswerken. Het betreft een 
verhoging van eerder toegekende subsidies. In 2022 voor-
zag de minister al 1,1 miljoen voor 85 extra plaatsen in het 
basisonderwijs in Wemmel en 75.000 euro voor 16 extra 
plaatsen in het buitengewoon onderwijs De eekhoorn. 

Premie voor erfgoed
Minister van Financiën en Begroting, Wonen en Onroerend 
Erfgoed Matthias Diependaele ondertekende een 
ministerieel besluit voor de toekenning van een premie 
voor erfgoed in Wemmel. Het gaat meer bepaald over een 
premie van 114.784,27 euro voor de restauratie van de 
gevels, tuinmuur en vloeren van de Pastorie 
Sint-Servatiusparochie.
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Dit huis-aan-huisblad is
informatief drukwerk
en wordt niet beschouwd
als reclamedrukwerk.


